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§ 19

Val av justerare samt fastställande av tid för justering

Sammanfattning:
Kommunala pensionärsrådet föreslår Birgitta Foxér (SPF Seniorerna Lilla Edetbygden) 
att justera dagens mötesprotokoll. Protokollet justeras onsdagen den 26 september 2018.

Beslut
Birgitta Foxér (SPF Seniorerna Lilla Edetbygden) väljs att justera dagens 
mötesprotokoll. Protokollet justeras onsdagen den 26 september 2018.
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§ 20

Godkännande av dagordning

Utgående ärende:
Punkt 10 ”Regionalt pensionärsråd” utgår från dagordningen.

Beslut
Dagordningen med ordförandens tillägg om utgående ärende godkänns.
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§ 21

Genomgång av föregående mötesprotokoll

Sammanfattning:
Genomgång av protokollet från föregående möte den 21 maj 2018. 

Beslut
Protokollet från kommunala pensionärsrådets möte den 21 maj 2018 godkänns.
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§ 22
Presentation av ny folkhälsoutvecklare
Dnr Dkod Dnr

Sammanfattning
Presentation av Sofia Enström som är Lilla Edets nya folkhälsoutvecklare. Sofia 
kommer från Öckerö kommun och har arbetat där i flera år med folkhälsoarbetet. Hon 
kommer bland annat att arbeta med jämställdhetsarbetet i Lilla Edets kommun.

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse daterad 10 september 2018

Ekonomiska överväganden och följder av beslut
-

Beslut
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen.
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§ 23
Tekniska nämnden svarar på frågor kring allmänna kommunala 
gemensamma ”platsytor”
Dnr Dkod Dnr

Sammanfattning
Kommunala pensionärsrådet har ett antal frågor kring allmänna kommunala 
gemensamma ”platsytor” i och kring Lilla Edets centrum så som skyltning, parkeringar 
o s v. Tjänsteman från tekniska nämnden är kallad att närvara vid pensionärsrådets 
sammanträde där det ges tillfälle att diskutera pensionärsrådets frågeställningar.

Tim Sahlén controller på tekniska nämnden representerar tekniska avdelningen på 
kommunala pensionärsrådet. Kommunala pensionärsrådet ställer ett antal frågor om 
parkeringsplatser i centrum varför de är tidsbegränsade, vem som äger och bestämmer 
kostnaden för parkeringsplatserna. Man ställer också frågan om var näringsidkare ska 
söka tillstånd för ramp till en fastighet. 

Tekniska nämnden kommer att återkoppla svar till kommunala pensionärsrådet.

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse daterad 17 september 2018

Ekonomiska överväganden och följder av beslut
-

Beslut
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen.

Beslutet expedieras till
Samhällsbyggnadschef, Anna Stenlöf
Controller, Tim Sahlén
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§ 24
Tertialrapport 2 2018 - omsorgsnämnden
Dnr Dkod Dnr

Sammanfattning
För perioden visar omsorgsnämnden ett underskott på knappt 13,8 mnkr, äldreomsorgen 
8,8 mnkr och funktionshinder 4,9 mnkr. 

7,7 mnkr av äldreomsorgens överskridande är personalkostnader som till största delen 
beror på sex brukare som krävt förstärkt personal på grund av stora omvårdnadsbehov, 
Några brukare har haft egen personal dygnet runt då de är beroende medicinskt 
apparatur för sin överlevnad. Sammanlagt så mycket som 14,11 årsarbetare extra. 
Denna grupp har från slutet av 2017 blivit större då sjukhusen skriver ut personer som 
tidigare låg kvar och vårdades i slutenvården. De särskilda boendena har under perioden 
även haft överbeläggning samt att hemsjukvården och hemtjänsten gett insatser till 
brukare i målgruppen LSS efter att Försäkringskassan skärp sina regler och avslagit 
ansökan om fortsatt assistans enligt SFB.

En annan förklaring till underskottet i äldreomsorgen är att verksamheten haft vakanta 
chefstjänster och stora rekryteringsproblem till många av verksamheterna. Detta har 
medfört mycket höga kostnader för fyllnads- och övertid. Hemsjukvården har under 
perioden, p.g.a. brist på sjuksköterskor, tvingats köpa tjänst från bemanningsföretag, 
vilket innebär en betydligt högre kostnad än ordinarie personal. 
Ytterligare förklaring till det negativa resultatet är extra personalkostnader då nät- och 
verksamhetssystem flera gånger varit ur funktion. Det har bl.a. inneburit att planerings-
system inte varit tillgängligt och att personalrekrytering i Time Care Pool inte fungerat.  

Huvudorsaken till funktionshinderavdelningens underskott är tre nya beslut om boende 
som inte kunnat verkställas i egen regi utan plats har köpts externt för två vuxna och ett 
barn. Dessa nya beslut finns inte budgeterat för och inga tidigare beslut har upphört 
under perioden. 

Några brukare på gruppbostäderna och serviceboendet har under perioden haft ökat 
behov av hjälp och stöd vilket krävt en högre personaltäthet. Dessa ökade behov tros 
hålla i sig även resten av året. Prognosen för Personlig assistans är osäker och kan 
komma att bli bättre. Detta är dock inte medräknat i prognosen för hela året.

Det förväntade årsresultatet är ett överskridande med 16,7 mnkr, där äldreomsorgen står 
för 10,5 mnkr och funktionshinder för 6,2 mnkr. 

Lotte Mossudd, socialchef informerar om omsorgsnämndens tertialrapport 2 2018.
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Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse daterad 17 september 2018

Ekonomiska överväganden och följder av beslut
Arbetet med att hitta besparingar påbörjades redan efter tertial 1 och fortsätter. För att 
hitta en långsiktig ekonomiskt hållbar lösning krävs dock mycket mer arbete och större 
åtgärder. 

Beslut
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen.
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§ 25
Förslag på taxor och avgifter för 2019 inom vård och omsorg 
och funktionshinder
Dnr ON 2018/194

Sammanfattning
Riksdagen beslutar om avgifter kommunen får ta ut, detta regleras i socialtjänstlagen, 8 
kap. 5 § 6 – ”Den enskildes avgifter får för hemtjänst och dagverksamhet, tillsammans 
med avgifter som avses i 26 § sjätte stycket hälso- och sjukvårdslagen (1982:763), per 
månad uppgå till högst en tolftedel av 0,5392 gånger prisbasbeloppet”.

Prisbasbeloppet enligt socialförsäkringsbalken (2010:110) har för år 2019 beräknats till 
46 500 kronor. Det innebär att prisbasbeloppet för år 2019 är 1 000 kronor högre än 
prisbasbeloppet för år 2018. Maxtaxa för 2019 är 2 089 kronor per månad.
Socialförvaltningen har gjort en översyn av taxor och avgifter inför 2019 och föreslår 
ändring av de taxor och avgifter som inte följer prisbasbeloppet enligt bilagan ”Förslag 
på taxor och avgifter”. 

Omsorgsnämnden kommer att behandla ärendet på kommande sammanträde den 24 
september 2018.

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse daterad 17 september 2018
Förslag på taxor och avgifter 2019

Ekonomiska överväganden och följder av beslut
-

Beslut
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen.
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§ 26
Handlingsplan för anhörigstöd i Lilla Edets kommun 2018
Dnr ON 2018/132

Sammanfattning
Från den första juli 2009 är kommunernas skyldighet att ge stöd till anhöriga förtydligad 
genom en ändring i 5 kapitlet 10 § Socialtjänstlagen.
Socialnämnden ska erbjuda stöd för att underlätta för de personer som vårdar en 
närstående som är långvarigt sjuk eller äldre eller som stödjer en närstående som har 
funktionshinder. 

Ärendet
Den 1 juli 2009 infördes en bestämmelse i 5 kap. 10 § socialtjänstlagen (2001:453) som 
anger att socialnämnden ”ska erbjuda stöd för att underlätta för de personer som vårdar en 
närstående som är långvarigt sjuk eller äldre eller som stödjer en närstående som har 
funktionshinder”. 

I februari 2013 gav Socialstyrelsen ut en vägledning till kommunerna för tillämpningen 
av 5 kap. 10 § Socialtjänstlagen.  Av den framgår att det är angeläget att 
socialförvaltningens verksamheter gör en analys av det pågående anhörigstödet för att 
använda som underlag för fortsatt arbete. Vidare säger vägledningen att kommunens 
ledning ska ge direktiv för anhörigstödet, sätta upp mål och ta fram handlingsplaner. 
Utifrån Socialtjänstlagen ska omsorgsnämnden och individnämnden i Lilla Edets 
kommun tillhandahålla anhörigstöd. Socialförvaltningens styrgrupp för anhörigstöd 
(verksamhetschefer inom vård- och omsorg, funktionshinderavdelningen och individ- 
och familjeomsorgen) har tillsammans med medarbetare som har särskilt ansvar för 
anhörigstöd (arbetsgrupp), sammanställt en nulägesanalysi som ligger till grund för det 
fortsatta arbetet under tiden 2018 – 2021. Anhörigperspektivet ska integreras i 
socialtjänstens olika verksamheter, förhållningssättet och bemötandet av anhöriga 
utvecklas så att personalen ser, lyssnar till och respekterar anhöriga. 
Det krävs ett långsiktigt arbete för att utveckla anhörigstödet. Samverkan måste utökas 
och nätverk byggas inom den egna och andra verksamheter i kommunen, Utifrån 
kommunens värdegrund uppmanas arbetet med stöd till anhöriga utgår från öppenhet, 
positiv dialog och omtanke. Om anställda och förtroendevalda i mötet med anhöriga och 
deras närstående arbetar utifrån en helhetssyn, kommer det att innebära att varje individ 
bemöts med respekt, blir bekräftad och att deras olikheter tas tillvara.

”Var och en inom socialtjänsten har ett ansvar när det gäller stöd till anhöriga och att 
skapa ”anhörigvänliga” verksamheter. Ansvarets innehåll ser olika ut på olika nivåer i 
organisationen. Alla som möter anhöriga i sitt dagliga arbete har ansvar att 
uppmärksamma dem, att se deras behov och att ge stöd.” (Stöd till anhöriga, 
Socialstyrelsen 2013).
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Ytterligare utvecklingsområden som framhålls av Socialstyrelsen, är att förbättra 
informationen till allmänheten. Ett utökat samarbete inom socialtjänsten bör ske, och 
även mellan socialtjänsten och landstinget för att anhörigas behov av stöd ska kunna 
mötas på ett tidigt stadium.
Arbetet med nulägesanalysen har visat att det finns ett behov av förbättrad information 
till samtliga målgrupper i Lilla Edets kommun som omfattas av 5 kapitlet 10 § 
Socialtjänstlagen. Det finns också behov av att utveckla samarbetet både inom 
socialförvaltningen, med intresse- och frivilligorganisationer samt med vården, både 
med primärvård och med NU-sjukvården. Nulägesanalysen lyfter även fram vikten av 
utbildning om anhörigas situation.
Syfte
 I socialtjänstutredningens betänkande (SOU 1999: 97) sammanfattas syftet med 
samhällets stöd till anhöriga under fyra punkter:
1- synliggörande av anhörigas situation
2- förebyggande av utbrändhet bland anhöriga
3- förbättrad livskvalitet för anhöriga
4- utveckla former för anhörigstöd

Handlingsplanen ska syfta till att anhörigstödet i Lilla Edets kommun utvecklas i 
enlighet med gällande lagstiftning och aktuella riktlinjer. 
Mål

 Anhöriga ska erbjudas stöd i tidigt skede

 Utbildning av anställda och förtroendevalda 

 Samarbetet med vården och intresse- samt frivilligorganisationer ska utvecklas

 Information och informationsvägar ska utvecklas 
- utveckling av tillgänglighet, information och marknadsföring 

 Anhöriga ska ges möjlighet till delaktighet och inflytande under förutsättning av 
den närståendes samtycke

 Upprätta rutiner för hur anhörigperspektivet ska tas tillvara i handläggning- och i 
verkställighetsprocessen. 

Genomförande av handlingsplanen
Styrgruppen ansvarar för det övergripande utvecklingsarbetet, initierar utveckling, 
följer upp samt fattar beslut. 
Styrgruppen ger arbetsgruppen årliga uppdrag utifrån syfte och mål. 
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Arbetsgruppens arbete innebär att initiera anhörigstödsutveckling, synliggöra 
anhörigfrågor ut i verksamheterna, samordna och leda det lokala anhörigstödsarbetet, 
tillvarata och sprida kunskap. Uppföljning och utvärdering sker årligen inom ramen för 
arbetsgruppens nulägesanalys och verksamhetsberättelserna.
Yvonne Gunnarsson Nord, verksamhetschef för vård och omsorg informerar 
kommunala pensionärsrådet om handlingsplanen som antogs av omsorgsnämnden den 
21 maj 2018.

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse daterad 17 september 2018
Nulägesanalys – Anhörigstöd 2018-2021

Ekonomiska överväganden och följder av beslut
-

Beslut
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen.
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§ 27
Information
Dnr Dkod Dnr

Sammanfattning
Kommunfullmäktiges beslut om organisationsöversyn:
Kommunfullmäktige beslutade den 16 maj 2018 om hur den politiska organisationen 
ska se ut inför mandatperioden 2019–2022. Där beslutades bland annat att nämnderna 
kommer att finnas kvar i den nuvarande nämndstrukturen. När det gäller kommunala 
pensionärsrådet kommer kommunstyrelsen att fullgöra kommunens uppgift avseende 
rådet istället för omsorgsnämnden. 

Fiber- och bredbandsutbyggnad:
Återkoppling gällande skrivelse från kommunala pensionärsrådet gällande fiber- och 
bredbandsutbyggnad. Skrivelsen är lämnad till kommunstyrelsen som har gett 
uppdraget till Soltak att inventera skolor och äldreboenden. Under hösten 2018 kommer 
en utredning att göras där de ekonomiska konsekvenserna beskrivs.

Pappersfakturor:
Ordförande i kommunala pensionärsrådet har ställt frågan till socialchefen varför det 
skickas ut en pappersfaktura för personer som har autogiro. Om man som 
fakturamottagare med autogiro inte vill ha en pappersfaktura ska man anmäla via sin 
bank att man önskar e-faktura.

Trygghetsvandring i Lilla Edets kommun:
Trygghetsvandring alternativt dialog gällande trygghetsvandring kommer att ske den 22 
oktober i Hjärtum. Biträdande teknisk chef, näringsutvecklarsamordnare och 
säkerhetsansvarig kommer att hålla i vandringen/dialogen.
Pensionärsrådet kommer att få en inbjudan i samband med kommunala pensionärsrådets 
kallelseutskick.

Värme på äldreboende:
Verksamhetschef för vård och omsorg ger information om hur det har varit för de 
boende på särskilda boenden i sommar då det har varit hög temperatur både inom- och 
utomhus. Personal har gjort allt de kan för att underlätta situationen för de boende dels 
med fläktar, stängda fönster och god tillgång på vätska. Verksamhetschef och 
medicinskt ansvarig sjuksköterska har påmint och stöttat all personal med att hjälpa de 
boende att få en dräglig tillvaro inomhus. Kostenheten har haft det bekymmersamt 
under sommaren med den höga inomhusvärmen trots ventilation.

Matservering på Hägern:
Rådet ställer frågan varför man inte kan ha matservering på Hägern. Verksamhetschefen 
svarar att det var på grund av en besparingsåtgärd som gjordes då förvaltningen hade 
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fått det i uppdrag av nämnden att dra ner på kostnader inom verksamheterna. 
Matserveringen på Hägern var en kostnad för nämnden då det var större kostnader 
förenat med serveringen än vad luncherna genererade i intäkter, detta blev då en extra 
kostnad för omsorgsnämnden och beslut togs på att lägga ner serveringen.

Beslut
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen.
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